
Verzoek agendering van het onderwerp:  “Een leefbare toekomst voor iedereen”

Dit betreft een verzoek tot agendering als apart agendapunt.

Datum indiening: 6 augustus 2023 

Indiener: Pro Krimpenerwaard

Commissiebehandeling in de maand: zo spoedig mogelijk

 
Reden voor agendering: 

De Plant Based Treaty is een internationaal initiatief van de Climate Save Movement. Het doel van het 
verdrag is om voedselsystemen (een verschuiving naar duurzame, plantaardige voedingspatronen te 
bevorderen) een belangrijke rol te geven in de bestrijding van de klimaatcrisis. Dit willen ze door de 
aantasting van ecosystemen door de veehouderij te stoppen. Hiervoor hebben ze drie oproepen: 
voorkom verergering van het probleem, zet in op verandering en werk actief aan herstel van de 
ecosystemen.

Eerder dit jaar tekende het Schotse Edinburgh als eerste Europese hoofdstad de Plant Based Treaty. 
In totaal ondertekenden 21 steden wereldwijd dit verdrag, waaronder Norwich en ook Los Angeles 
waar de raad zelfs unaniem instemde.

Broeikasgassen moeten zo snel mogelijk en blijvend worden teruggedrongen om te voorkomen dat 
de temperatuur met meer dan 1,5°C stijgt. Volgens het 2021 Global Methane Assessment van de VN 
moet methaan, waarvan een derde afkomstig is van de veehouderij, in 2030 met 45% zijn 
verminderd. De secretaris-generaal van de VN beschreef het zesde IPCC-rapport als 'code rood' voor 
de mensheid en onze laatste kans om een catastrofale klimaatverandering te voorkomen.

Wereldwijd hebben al bijna 1000 raadsleden het verdrag ondertekend. Ook tekenden IPCC-
wetenschappers en een aantal Nobelprijswinnaars zoals Klaus Hasselmann en Roger D. Kornberg. 
Samen met 76.000 individuen en 2000 bedrijven en organisaties roepen zij overheden op om te 
onderhandelen over een internationaal plantaardig verdrag.

Door het verdrag te tekenen laat men zien de ernst van de klimaatcrisis serieus te nemen en erkent 
men de wetenschap erachter, namelijk dat voedselsystemen een fundamentele rol spelen in de 
uitstoot van broeikasgassen. Derhalve moet plantaardige voeding onderdeel zijn van de oplossing om 
klimaatverandering te bestrijden.”

Pro Krimpenerwaard hoopt dat ook de gemeente Krimpenerwaard streeft naar een leefbare 
toekomst voor iedereen en overgaat tot ondertekening van de Plant Based Treaty 
via plantbasedtreaty.org

Wat wil de fractie bespreken in de commissie? 

http://plantbasedtreaty.org/


Zie de bovenstaande tekst.

Is er vooraf informatie van het college nodig?
Wij hebben voor college de volgende vragen die voorafgaande aan de bespreking in de 
oordeelsvormende commissie beantwoord moeten worden.

1. Is het college het eens dat er ingezet moet worden op een plantaardiger eetpatroon? Zo nee, 
waarom niet? 

2. Is het college het met Pro Krimpenerwaard eens dat de doelstellingen van het Plant Based Treaty in 
lijn zijn met het promoten van duurzaam voedsel? Zo nee, waarom niet?  

3. Kan het college aangeven welke stappen ze heeft gezet om het onderwerp duurzaam voedsel te 
promoten? Denk hierbij ook aan het tegengaan van de verspilling van voedsel en verbouwen van 
groente stimuleren etc..

4. Kan het college toelichten welke vervolgplannen zij heeft?

5. Is het college het met Pro Krimpenerwaard eens dat de doelstellingen in het Plant Based Treaty in 
lijn zijn met de ambities om in 2030 klimaatneutraal te zijn? Zo nee, waarom niet? 

6. Is het college bereid om het Plant Based Treaty te ondertekenen met nadruk op de onderdelen die 
betrekking hebben op de directe sturing van de gemeente? Zo nee, waarom niet? 

(Noot griffie: deze vragen zijn uitgezet onder nummer SV23-078)


